
 
 

Referat 

 

Generalforsamling i DANSK SELSKAB FOR DAGKIRURGI  
 

28. april 2023 kl. 16.30-17.00  

 

Sted: Hotel Koldingfjord  

Referent: Iben Sjerslev 

  

Dagsorden ifølge vedtægter:  

 

1. Valg af dirigent.  

2. Beretning fra bestyrelsen.  

3. Indkomne forslag.  

4. Aflæggelse af regnskab.  

5. Afholdelse af valg til bestyrelse.  

6. Valg af revisor.  

7. Eventuelt.  

 

Pkt 1:  

Der var ca 10 fremmødte til generalforsamlingen. Caroline Binderup blev valgt til dirigent uden 

modkandidater. 

 

Pkt 2: 

Beretning fra bestyrelsen: 

Siden sidste generalforsamling i 2022, har bestyrelsen været samlet fysisk 3 gange, i 

Horsens, Middelfart og Odense hvor vi besigtede egnede lokaler til kommende årsmøder. 

Desuden har vi mødtes virtuelt flere gange. Videomøder har vi taget ind som en del af 

vores mødeaktivitet, hvilket gør det mere agilt og fleksibelt at mødes på tværs af landet. 

Siden generalforsamlingen har et af vore bestyrelsesmedlemmer trukket sig som 

bestyrelsesmedlem, nemlig Peter Zepernick. Det har betydet vi har været en mindre i 

bestyrelsen det meste af tiden. 

 

I bestyrelsen er der arbejdet med følgende områder, både sammen og hver for sig: 

 Årsmødet 2023. 

 Færdiggørelse af hjemmesiden med nyt layout og funktioner på hjemmesiden. 

 Færdiggjort alle funktionsbeskrivelser for bestyrelsesmedlemmerne. 

 Udarbejdet guideline til oplægsholdere.                        

 Udarbejdet en definition af det dagkirurgiske koncept med udgangspunkt i det der er 

udarbejdet af IAAS. 

 Vi arbejder med et forslag til, at der laves en workshop/uddannelse af dagkirurgiske 

sygeplejersker (Er på dagsorden til næste møde i juni).  

 Vi arbejder fortsat med datatræk, herunder et oversættelsesarbejde. 

 Vi arbejder på at udbrede vores arbejde i DSDK inden for de lægevidenskabelige 

selskaber. 

 Arbejder på at få et underudvalg i DASAIM.  

 Mere fokus på profilering på de sociale medier.  

Internationalt arbejde: 

▪ Marie-Louise havde et oplæg i maj 2022 i Brugge om “Advances in ambulatory surgery 

in Denmark” 



 
 

▪ Bjarne og Marie-Louise sidder i den internationale GF i IAAS – 4 fra bestyrelsen deltog i 

kongressen i Brugge, hvor Bjarne og MLU begge var moderatorer på kongressen.  

▪ Marie-Louise blev valgt til den internationale bestyrelse ExCo på generalforsamlingen i 

Brugge. 

▪ Marie-Louise har været til et møde i efteråret i Barcelona og skal igen sidst i april i 

Porto, hvor der også er generalforsamling. Her deltager både Bjarne og Marie-Louise. 

▪ Flere fra bestyrelsen, Linda, Birgitte, Bjarne og Marie-Louise, deltog i NORDAFs 

årsmøde i september i år. 

 

Et af highlights fra Norge:                                                                                                                         

Anæstesien er i Danmark langt foran Norge, hvorimod Norge laver langt flere forskellige 

indgreb i dagkirurgisk regi. 

 

Pkt 3: 

Ingen indkomne forslag. 

 

Pkt 4: 

Årets resultat blev et overskud på 43.436,10 kr. Overskuddet skyldes i sær, den store 

tilslutning af udstillere til årsmødet i 2022, og hermed øgede indtægt. 

Ellers har der været udgifter på generalforsamling, IAAS medlemsskab, kontorhold, kørsel til 

bestyrelsen, hjemmesiden samt afholdte bestyrelsesmøder - se i øvrigt vedlagt regnskab. 

Regnskabet blev godkendt.  
 

Pkt 5: 

Afholdelse af valg til bestyrelsen: 

Følgende var på valg: 

Peter Zepernick – er trådt ud af bestyrelsen 

Smahan Mrabet – Ønsker genvalg 

Marie-Louise Ulsøe – Ønsker genvalg 

Birgitte H. Jensen - Ønsker ikke genvalg 

Iben Sjerslev - Ønsker ikke genvalg 

Bjarne Hjaltalin – Ønsker genvalg 

 

Foruden de genopstillede fra bestyrelsen stillede følgende op. 

Frank Schmidt 

Eva Wetke 

Kirsten Allison Pedersen 

Der var således ikke flere opstillede end pladser hvorfor alle blev valgt.  

 

Pkt 6: 

Revisoren har dagen før generalforsamlingen valgt ikke at ville fortsætte. Det har derfor ikke 

været muligt, at vælge en ny revisor til mødet. Der er dog ikke revisionspligt for en forening af 

vores type hvorfor generalforsamlingen valgte, at give bestyrelsen mandat til enten at finde en 

ny revisor, eller arbejde på en vedtægtsændring der giver mulighed for ekstern revision.  

 

Pkt 7: 

Der var ikke noget til eventuelt 

 

 

  


